
P r o t o k ó ł Nr 26/17

z  posiedzenia  Komisji  Bezpieczeństwa,  Sportu,  Turystyki  i  Promocji  
z 25 kwietnia 2017 r.  

Posiedzenie  komisji  odbyło  się  w  sali  sesyjnej  Urzędu  Miejskiego  Trzcianki  
w godzinach od 1600 do  1815.

W posiedzeniu udział wzięli:

1) członkowie komisji, zgodnie z załączoną listą obecności,

2) pan Krzysztof Czarnecki Burmistrz Trzcianki, 

3) pan Maciej Kubacki Komendant Powiatowy PSP w Czarnkowie,

4) pan Witold Putyrski Kierownik Referatu GPiIK UM Trzcianki. 

Ad 1) Otwarcie posiedzenia. 

Spotkanie  otworzył,  witając  wszystkich  obecnych,  i  prowadził  Przewodniczący 
Komisji pan Adam Prankiewicz.

Porządek posiedzenia radni otrzymali wraz z zaproszeniem na posiedzenie.  

1. Otwarcie posiedzenia.
2. Przyjęcie protokołu Nr 25/17 z dnia 21.03.2017 r.
3. OSIR – miejscowy plan zagospodarowania przestrzennego.
4. Spotkanie z komendantem Straży Pożarnej – zasady przydzielania samochodów 
    dla  OSP.
5. Analiza materiałów na sesje Rady Miejskiej Trzcianki.
6. Sprawy wniesione do komisji:

a) pismo Burmistrza Trzcianki Nr RPK.030.3.3.2017.IM z dnia 30.03.2017 r. 
w związku z propozycją Pana Jakuba Ćwirleja związaną z produkcją filmu 
dokumentalnego poświęconego mieszkańcowi naszego miasta Panu Rafałowi 
Siemińskiemu,

b)  pismo Nr RPI. 7226.11.2017.DM dot. likwidacji znaków zakazu postoju 
          B-35 przy ul. Mickiewicza w Trzciance wraz z  wnioskiem  mieszkańców  
          i  właścicieli lokali.
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7. Wnioski komisji.
8. Zamknięcie posiedzenia.
Porządek posiedzenia przyjęto jednogłośnie. Głosowało 9 radnych. 

Ad 2) Przyjęcie protokołu Nr 25/17 z dnia 21.03.2017 r.

Protokół Nr 25/17 z dnia 21.03.2017 r. został przyjęty w głosowaniu: za 9, przeciw 
0, wstrzymujących 0.  

Ad 3) OSIR – miejscowy plan zagospodarowania przestrzennego.

Pan W. Putyrski, kierownik referatu GPiIK poinformował, że jest to bardzo trudny 
plan, jeżeli chodzi o teren i swobodę w zagospodarowaniu wcześniejszym terenu. 
Jest  wiele  problemów  związanych  z  brakiem  zgodności  między  faktyczny
m wykorzystaniem terenu  a  zapisami  w  ewidencji.  Większość  nieruchomości  
w pobliżu OSiR oznaczona jako LS.  Od wielu  lat  powstawały  w tym miejscu 
domki kampingowe, letniskowe itp. W trakcie prac nad planem należy wystąpić do 
Marszałka  o  zezwolenie  na  zagospodarowanie  gruntów  leśnych  na  inne  cele. 
Pierwsza  Komisja  z  Urzędu  Marszałkowskiego  stwierdziła,  że  nie  jest  to 
zagospodarowane w sposób odpowiadający terenom leśnym. Zobowiązano gminę 
do  doprowadzenia  zapisów  w  ewidencji  nieruchomości  do  stanu  zgodnego  ze 
stanem faktycznym. Z terenami gminy nie ma problemów, ale wiele działek za 
czasów OSiR sprzedano i podzielono właścicielom prywatnym. Gmina przejęła 
w swoje ręce sprawy tych właścicieli i w ich imieniu występuje o zmianę zapisów 
w ewidencji.  Podstawowe ustalenia  planu w koncepcji,  czyli  tereny pod usługi 
turystyki, sportu, rekreacji, wypoczynku tu się nic nie zmienia. Cześć gruntów pod 
zabudowę mieszkaniową, sporo pod zieleń. Patrząc na złożoność tematu, należy 
domniemywać,  że  przy  sprzyjających  warunkach,  plan  powinien  być 
przedstawiony radnym do uchwalenia nie wcześniej niż z końcem roku. Natomiast, 
jeżeli przy wyłożeniu do publicznego wglądu pojawią się liczne uwagi, to termin 
może ulec zmianie. 

Ad  4) Spotkanie  z  komendantem  Straży  Pożarnej  –  zasady  przydzielania 
samochodów dla OSP.

Pan Maciej  Kubacki,  Komendant  Powiatowy PSP w Czarnkowie,  wyjaśnił,  że  
w ostatnim czasie dość dużo mówi się o przydzielaniu samochodów dla jednostek 
OSP, a te formy są różne. Jest możliwość pozyskania dotacji przez jednostki OSP, 
nabycie  zbywanych  samochodów  przez  PSP,  jednostka  OSP  może  dokonać 
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samodzielnego  zakupu,  może  również  wystąpić  do  Wojewódzkiego  Funduszu 
Ochrony  Środowiska  o  pożyczkę,  która  w  części  jest  z  czasem  umarzana. 
Jednostka  OSP  może  wystąpić  również  do  Narodowego  Funduszu  Ochrony 
Środowiska o wsparcie w zakupie w formule 50:50. Po ostatnich zmianach dotacja 
ogólna dla jednostek OSP z budżetu państwa jest  większa prawie o 15 mln zł, 
dlatego województwo otrzymało też wyższe kwoty, ale określono priorytety. Z tej 
puli  dla  jednostek  z  Krajowego  Systemu  mają  być  to  samochody  średnich  
i ciężkich ratowniczo-gaśniczych. W tym roku ma być w naszym województwie 
kupionych 9 pojazdów. Dotacja na samochód średni lub ciężki wynosi 440.000 zł. 
Gminy, które chciałyby partycypować w kosztach zakupu pojazdu, już muszą mieć 
te  środki  naznaczone  uchwałą.  Warunek  konieczny  do  akceptacji  wniosku. 
Przydział  dotacji,  czy akceptacja  pozytywna wniosku jest  w gestii  Komendanta 
Wojewódzkiego. Jest możliwość przekazania samochodu z jednostki państwowej 
do jednostki OSP. W tym roku przekazano pojazd z jednostki w Trzciance dla OSP 
Niekursko.  W  przyszłym  roku  będzie  prawdopodobnie  wymieniony  pojazd-
drabina  na  nowszy  i  należy  zadbać,  aby  został  ten  pojazd  na  terenie  naszego 
powiatu. 

Radny R. Wilant zwrócił uwagę, że są to ważne informacje dla strażaków OSP na 
temat starego taboru. Zwrócił uwagę na zły stan pojazdu będącego na stanie OSP 
w Białej, dodając, że koszty naprawy są duże i dotyczą remontu silnika. 

Pan Maciej Kubacki poinformował o możliwościach przejęcia pojazdu z Ostrowa 
w celu wykorzystania części do remontu innego pojazdu OSP. Wyraził nadzieję, że 
poziom dotacji będzie utrzymany również w przyszłym roku i gminy będą mogły 
przygotować się do wsparcia takiego zakupu. 

Radny T. Tomczak pytał o zasady zbywania samochodów przez PSP, czyli gmina 
która dawała dotacje otrzymywała stary pojazd dla swojej jednostki, bo wcześniej 
takie zasady były stosowane. 

Pan Maciej Kubacki odpowiedział, że Komendant Główny chce wiedzieć, gdzie 
dany  samochód  ma  być  przekazany  i  on  ostatecznie  decyduje  o  przekazaniu 
pojazdu. Generalnie przyjęto zasadę, że samochody powinny trafić tam gdzie jest 
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to jak najbardziej uzasadnione, a nie tam gdzie bogatsza gmina miała możliwości 
dofinansowania pojazdu PSP. Dodał, że ma na uwadze pojazd dla OSP w Białej 
i jeżeli będą jakiekolwiek możliwości to będzie działał w tym temacie.  

Kończąc dyskusję Przewodniczący Komisji podziękował za przekazane informacje 
i udział w posiedzeniu Komendantowi Powiatowemu PSP panu M. Kubackiemu. 

Ad 5) Analiza materiałów na sesje Rady Miejskiej Trzcianki.

1. Projekt  uchwały w sprawie zamiaru połączenia samorządowych instytucji 
kultury: Biblioteki Publicznej Miasta i Gminy i. Kazimiery Iłłakowiczówny 
w Trzciance oraz Trzcianeckiego Domu Kultury w Trzciance. 

Burmistrz Trzcianki K. Czarnecki wyjaśnił, że projekt dotyczy włączenia TDK,  
a  nie  likwidacji  placówki,  w struktury  Biblioteki  Publicznej.  Obecna dyrektor  
z końcem roku odchodzi na emeryturę.   Na sześć miesięcy,  w przypadku woli 
połączenia placówki z inną, musi być podjęta uchwała. Następnie należy wystąpić 
o  opinię  do  Ministerstwa  Kultury  i  Dziedzictwa  Narodowego,  jak  również  do 
Krajowej Rady Bibliotecznej i właściwej wojewódzkiej biblioteki publicznej. 
TDK  byłby  w  strukturach  Biblioteki,  z  obecnym  zakresem  działania,  w  tym 
samym budynku. Pracownicy wszyscy przeszliby do nowej jednostki, natomiast 
byłaby jedna księgowość. To w zasadzie jedyny skutek ekonomiczny. Nastąpiłby 
wzrost  kadrowy w jednej  placówce, jak również sprzętowy, przez co placówka 
mogłaby  zwiększyć  swój  zakres  działania.  Taka  zmiana  ma  pobudzić  wyjście 
placówki na tereny wiejskie, gdzie Biblioteka Publiczna ma swoje filie, a gmina 
świetlice  wiejskie.  Biblioteka  jest  wiodącą  jednostką  w pozyskiwaniu  środków 
zewnętrznych i jest szansa na ożywienie działalności, szczególnie na wsiach. 
 
Radny  Cz.  Rogosz  dodał,  że  na  jutrzejszym  posiedzeniu  Komisji  Spraw 
Społecznych odbędzie się szersza dyskusja w tym temacie z udziałem dyrektorów 
obu placówek oraz Kierownika Miejskiego Centrum Kultury w Czarnkowie. 

Komisja zapoznała się z projektem uchwały. 

2. Projekt  uchwały  w  sprawie  zmiany  Wieloletniej  Prognozy  Finansowej 
gminy Trzcianka na lata 2017- 2032.
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Komisja  zaopiniowała  projekt  uchwały  w  głosowaniu:  za  9,  przeciw  0, 
wstrzymujących 0. 

3. Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2017 rok.   

Radny Ł. Walkowiak podziękował za zaproponowaną zmianę wydatek 33.000 zł 
na wsparcie zakupu pojazdu dla Policji, jako realizację wniosku Komisji. 

Radny  W.  Natkaniec  pytał  o  zapis  dz.  926  r.  923601  boisko  trawiaste  przy 
Gimnazjum Nr 1 kwota 58.000 zł oraz o środki dla SP w Przyłękach. 

Burmistrz K. Czarnecki wyjaśnił, że zapis jest niedokładny, gdyż na pierwszym 
etapie planowano docelowo tam trawę, ale na tym etapie należy wykonać działania 
związane z infrastrukturą przy Gimnazjum Nr 1. Nastąpi budowa placu zabaw dla 
dzieci mniejszych, które będą uczęszczać tam od nowego roku szkolnego. Należy 
usunąć asfalt, nawieźć ziemi, a później doprowadzić cieplik do kontenerów przy 
Orliku. Należy wykonać dwa ciągi łączące dwa wejścia – wyjście na boisko oraz 
dojście do pomieszczeń, w którym będą wydawane posiłki. 
Przyłeki – środki na utwardzone boisko wielofunkcyjne. 

Radny Ł. Walkowiak podziękował, w imieniu wolontariuszy Gramy z Sercem, za 
przeznaczenie niewykorzystanej kwoty na letnią edycję Beatch Party. 

Innych głosów nie było. 

Komisja  zaopiniowała  projekt  uchwały  w  głosowaniu:  za  9,  przeciw  0, 
wstrzymujących 0. 

4. Projekt  uchwały  w  sprawie  udzielenia  pomocy  finansowej  powiatowi 
czarnkowsko - trzcianeckiemu na przebudowę drogi powiatowej nr 1316P 
Straduń - Trzcianka. 

oo
Komisja  zaopiniowała  projekt  uchwały  w  głosowaniu:  za  9,  przeciw  0, 
wstrzymujących 0. 

5. Projekt  uchwały  w  sprawie  udzielenia  pomocy  finansowej  powiatowi 
czarnkowsko-trzcianeckiemu.  
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Komisja  zaopiniowała  projekt  uchwały  w  głosowaniu:  za  9,  przeciw  0, 
wstrzymujących 0. 

6. Projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej gminie Piła.  

Komisja  zaopiniowała  projekt  uchwały  w  głosowaniu:  za  9,  przeciw  0, 
wstrzymujących 0. 

7. Projekt  uchwały  w  sprawie  zmiany  uchwały  Nr  XXIX/233/16  Rady 
Miejskiej Trzcianki z dnia 24 listopada 2016 r. w sprawie opłaty targowej 
pobieranej na terenie gminy Trzcianka.   

Komisja  zaopiniowała  projekt  uchwały  w  głosowaniu:  za  9,  przeciw  0, 
wstrzymujących 0. 

8. Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr VII/54/15 Rady Miejskiej 
Trzcianki  z  dnia  26  marca  2015  r.  w  sprawie  poboru  w  drodze  inkasa 
podatku od nieruchomości, podatku rolnego, podatku leśnego oraz podatków 
pobieranych  
w formie łącznego zobowiązania pieniężnego na terenie sołectw w gminie 
Trzcianka, wyznaczenia inkasentów oraz wynagrodzenia za inkaso.

Komisja  zaopiniowała  projekt  uchwały  w  głosowaniu:  za  9,  przeciw  0, 
wstrzymujących 0. 

9.  Projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego gminy Trzcianka na obszarze wsi Biała.

Komisja  zaopiniowała  projekt  uchwały  w  głosowaniu:  za  9,  przeciw  0, 
wstrzymujących 0. 

10.Projekt  uchwały  w  sprawie  zmiany  uchwały  Nr  XXX/253/16  Rady 
Miejskiej  Trzcianki  z  dnia  15  grudnia  2016  r.  w  sprawie  przyjęcia 
Gminnego  Programu  Profilaktyki  i  Rozwiązywania  Problemów 
Alkoholowych na 2017 rok.   

Komisja  zaopiniowała  projekt  uchwały  w  głosowaniu:  za  9,  przeciw  0, 
wstrzymujących 0. 
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11. Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr LIII/355/13 Rady Miejskiej 
Trzcianki z dnia 29 października 2013 r. w sprawie uchwalenia Regulaminu 
korzystania z cmentarzy komunalnych na terenie Gminy Trzcianka.

Komisja  zaopiniowała  projekt  uchwały  w  głosowaniu:  za  9,  przeciw  0, 
wstrzymujących 0. 

12.Projekt  uchwały  w  sprawie  zmiany  uchwały  Nr  XXX/259/16  Rady 
Miejskiej Trzcianki z dnia 15 grudnia 2016 r. w sprawie powołania Komisji 
Statutowej.  

Komisja  zaopiniowała  projekt  uchwały  w  głosowaniu:  za  9,  przeciw  0, 
wstrzymujących 0. 

Ad  6a)  Komisja  zapoznała  się  z  pismem  Burmistrza  Trzcianki  
Nr RPK.030.3.3.2017.IM z dnia 30.03.2017 r. dotyczące propozycji Pana Jakuba 
Ćwirleja  związaną  z  produkcją  filmu  dokumentalnego  poświęconego 
mieszkańcowi naszego miasta Panu Rafałowi Siemińskiemu.

Komisja pozytywnie zaopiniowała przedłożony wniosek wraz z projektem umowy 
poprzez aklamację. 

Ad 6b) Komisja zapoznała się z pismem RPI. 7226.11.2017.DM dot. likwidacji 
znaków zakazu postoju B-35 przy ul. Mickiewicza w Trzciance wraz z wnioskiem 
mieszkańców i właścicieli lokali.

W wyniku dyskusji poddano wniosek o likwidację znaku B-35 ustawionego przy 
ul.  Mickiewicza  pod  głosowanie.  Za  likwidacją  opowiedziało  się  0  radnych, 
przeciwko 7, wstrzymało się 2 (opinia do wniosku negatywna). 

Ad 7) Wnioski komisji.

Na zakończenie  posiedzenia  pan W. Putyrski  przedstawił,  w formie prezentacji 
multimedialnej, założenia projektowe pływalni w Trzciance po ostatnich zmianach 
naniesionych przez projektanta po dwóch spotkaniach z zespołem, który opiniował 
program funkcjonalno-użytkowy. 

Ad 8) Zamknięcie posiedzenia.
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W  związku  z  wyczerpaniem  porządku  obrad,  Przewodniczący  Komisji 
podziękował wszystkim za aktywny udział i zamknął posiedzenie komisji. 

      Protokolant Przewodniczący Komisji 

Marzena Domagała        Adam Prankiewicz
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